
 
 
 

 
 
 

Liberalerna Skellefteå 

Åtgärdsplan för att hjälpa hemmasittare 
2019.06.03 
Skellefteå kommun har tidigare drivit projektet ”första rummet” som riktade in sig främst till 

hemmasittare eller elever i riskzonen. Projektet bedrevs på ett framgångsrikt sätt med mycket god 

resultat där 80-90% av eleverna gick vidare till sina studier. Skellefteå kommun valde att stänga ner 

verksamheten. Varken specialpedagogerna, eleverna eller föräldrar fick komma till tals.  

 

  

SKL skriver att tack vare Plug In har man genom de fallstudier som genomförts kommit fram till ett 

antal framgångsfaktorer i arbetet med att motverka studieavbrott. SKL menar att man lösningen 

ligger i ett ”individbaserat arbetssätt”. För att uppnå detta behöver man jobba med samverkan, 

flexibilitet, koll & uppföljning samt bemötande. Enligt SKL är alltså detta  som skolorna ska ta till 

sig, vilket Skellefteå kommun gjorde när ”första rummet” fanns. Projektet var alltså framgångsrikt 

och nu visar det sig dessutom att det var främsta arbetssättet.  

 

Skolavhopp kostar 260 miljarder per årskull. En hemmasittare kostar samhället 14-16 miljoner. Vid 

kriminell belastning 40-60 miljoner.  

Plug In projektet i Skellefteå kostade knappt 1miljon per år  

 

 

 

Med ovanstående förklaring ställer jag följande frågor till Felicia 

Lundmark, ordförande gymnasienämnden 

 
.1Varför fick aldrig specialpedagogerna, eleverna samt föräldrarna komma till tals   innan 

beslut om nedläggning av första rummet? 

 

2.Nu när första rummet inte längre finns, vilket arbetssätt har man som ersätter? 

 

 

 

     Shervin Ahmadzadeh 

     Ledamot KF 
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